
 

 

          Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 

BALVU NOVADA PAŠVALDĪBA 

BALVU NOVAVADA DOME 
Reģ.Nr 90009115622., Bērzpils iela 1A, Balvi, Balvu novads, LV-4501,  

tālrunis +371 64522453, e-pasts: dome@balvi.lv 

 
 

Balvos 

 

IZGLĪTĪBAS, KULTŪRAS UN SPORTA JAUTĀJUMU KOMITEJAS 

SĒDES PROTOKOLS 
 

2023.gada 17.augustā                                                                                   Nr. 8 

 

Sēde sasaukta plkst. 11:00 

Sēdi atklāj plkst. 11:01 

 

Sēde notiek klātienē Bērzpils ielā 1A, Balvos, LV -4501 (3.stāvā, Sēžu zālē) 

 

Sēdes veids-atklāta 

 

Sēdes norise tiek ierakstīta audio formātā. 

 

Darba kārtībā: 

1. Par Balvas kultūrā „Mūsu lepnums” nolikuma apstiprināšanu. 

2. Par Žīguru Kultūras nama nolikuma apstiprināšanu. 

3. Par provizorisko Valsts un pašvaldības finansējumu pedagogu slodžu sabalansēšanai 

pamata un vispārējās izglītības iestādēs (informatīvs jautājums). 

4. Par 2022./2023.mācību gada 9.un 12.klašu eksāmenu rezultātiem Balvu novada 

mācību iestādēs (informatīvs jautājums). 

5. Par akmens ar piemiņas plāksni ,,1944.gada 30.jūlija 3.Baltijas frontes 54.armijas 

321.divīzijas karaspēka daļas atbrīvotājiem Balvu pilsētu no Vācu fašistiskajiem 

iebrucējiem'' pārvietošanu (informatīvs jautājums). 

 

Sēdi vada – Aija Mežale 

Protokolē – Jūlija Korlaša 

 

Piedalās- 

Komitejas locekļi: deputāts Ruta Cibule, deputāts Marija Duļbinska, deputāts Svetlana 

Pavlovska, deputāts Egons Salmanis, deputāts Imants Slišāns 

 

Ieinteresētās personas: 

Ziemeļlatgales laikraksta „Vaduguns“ redaktors Edgars Gabranovs, Balvu novada Izglītības 

pārvaldes vadītāja Inese Circene, Balvu novada administrācijas izpilddirektore Daina Tutiņa, 

Balvu novada Kultūras pārvaldes vadītāja Rudīte Krūmiņa, Balvu novada Izglītības pārvaldes 

ekonomiste Ieva sīle 
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attālināti izmantojot  https://us06web.zoom.us/ (attēla un skaņas pārraidi reālajā laikā) 

Juridiskās nodaļas Juriskonsults Ligija Logina, Balvu novada Izglītības pārvaldes vadītāja 

vietnieks Inta Kaļva, Balvu sākumskolas direktore Larisa Krištopanova, Balvu novada 

administrācijas izpilddirektora vietnieks attīstības plānošanas  un nekustamā īpašuma 

jautājumos Jānis Bubnovs, Juridiskās nodaļas vadītāja Ilona Blūma, Viduču pamatskolas 

direktore Anželika Ločmele, Rugāju vidusskolas direktora vietniece Ilze Dobrovoļska, Žīguru 

kultūras nama vadītāja Marija Bukovska, Balvu novada administrācijas izpilddirektora 

vietnieks administratīvajos un finanšu jautājumos Tamāra Locāne, Sabiedrisko attiecību 

nodaļas vecākais sabiedrisko attiecību speciālists Kristiāns Bokta, Balvu sākumskolas direktora 

vietnieks (izglītības jomā) Gunita Pugeja, Balvu Valsts ģimnāzijas direktore Kristīne Lele, 

Juridiskās nodaļas juriskonsults Inese Trupovniece, Vīksnas pagasta pārvaldes vadītāja Dzintra 

Pipcāne, Attīstības plānošanas nodaļas projekta vadītāja Irēna Začeva, Balvu novada Izglītības 

pārvaldes izglītības darba speciāliste Terēza Čudarkina, Stacijas pamatskolas direktore Ruta 

Bukša, Finanšu plānošanas un centralizētā grāmatvedības nodaļas vadītāja Olga Siņica, domes 

priekšsēdētājs Sergejs Maksimovs, Iepirkumu nodaļas vadītāja Dace Dzērve, Kancelejas un 

personāla nodaļas vadītāja Līga Vilciņa, deputāts Aldis Bukšs 

 

Nepiedalās-  

Komitejas locekļi: deputāts Sandra Kindzule- personīgu iemeslu dēļ 

 

Balsojums par darba kārtību 

 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina apstiprināt komitejas sēdes darba kārtību. Komitejas locekļi 

apstiprina darba kārtību. Sāk izskatīt darba kārtības jautājumu. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
6 (Ruta Cibule, Marija Duļbinska, Aija Mežale, Svetlana 

Pavlovska, Egons Salmanis, Imants Slišāns) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: Apstiprināt darba kārtību 

 

1.§ 

Par Balvas kultūrā „Mūsu lepnums” nolikuma apstiprināšanu 

 

Ziņo Rudīte Krūmiņa: Ziņo par lēmumprojektu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Jautā, par kuriem tieši gadiem ies runa. 

Izsaka viedokli Rudīte 

Krūmiņa: 

Atbild un sīkāk paskaidro, ka apbalvojamie būs apbalvoti par 2022., 

2021, kā arī 2023.gadu un tas tiks atrunāts pretendentu pieteikumos. 

Skaidro, ka pēc 2 gadiem būs apbalvojamie par 2024., 2025.gadu. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cikbule: 

Sīkāk paskaidro par terminoloģiju kultūras nozarē. Jautā par nolikuma 

1.5.2. punktu, kāpēc tieši šajās 2 jomās šis eksperts. Jautā par 

nomināciju gada kultūras darbinieks- ko īsti tas nozīmē. Skaidro, ka 

vajadzētu padomāt kā savādāk varētu nosaukt šo nomināciju. 

Izsaka viedokli Rudīte 

Krūmiņa: 

Atbild uz jautājumiem un sīkāk paskaidro. 
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Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, vajadzētu savādāk noformulēt nomināciju gada kultūras 

darbinieks, lai terminoloģiski būtu labāk saprotams. 

Izsaka viedokli Egons 

Salmanis: 

Skaidro, ka šo nomināciju varētu noformulēt gada kultūras darba 

organizators un tad visiem būtu viss saprotams. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Skaidro, ja līdz sēdei nerodas nekāds cits priekšlikums par šo 

formulējumu, tad vienojoties ar komitejas locekļiem palikt pie šī 

formulējuma. 

Izsaka viedokli Rudīte 

Krūmiņa: 

Sīkāk paskaidro par ekspertu. 

Izsaka viedokli Egons 

Salmanis: 

Skaidro, ka 2.1.7.punktā kolektīvus nevajadzētu izvirzīt gada balvai, 

ka tur būtu nepieciešams padomāt, kā labāk būtu noformulēt. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Skaidro, ka varbūt vajadzētu kaut kā izdalīt. 

Izsaka viedokli Maruta 

Castrova: 

Sīkāk paskaidro un norāda, ka kolektīvs bez vadītāja nepastāv. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka jābūt gataviem ļoti dažādiem pieteikumiem un dažādai 

attieksmei. 

Izsaka viedokli Imants 

Slišāns: 

Jautā, vai tas attiecas tikai novada ietvaros, vai arī pretendentus var 

pieteikt, kas nedzīvo Balvu novadā, bet ir pazīstams Balvu novadā. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli 

Svetlana Pavlovska: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Skaidro, ka līdz domes sēdei nepieciešams veikt nepieciešamos 

terminu formulējumus 2.1.6. un 2.1.7.punktos, ja nerodas, kādi citi 

priekšlikumi vai piedāvājumi. 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina apstiprināt iesniegto lēmuma projektu ar labojumiem terminu 

formulējumos 2.1.6. un 2.1.7. punktos, ja līdz domes sēdei nerodas, 

kādi citi piedāvājumi vai priekšlikumi. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
6 (Ruta Cibule, Marija Duļbinska, Aija Mežale, Svetlana 

Pavlovska, Egons Salmanis, Imants Slišāns) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu 

"Par Balvas kultūrā „Mūsu lepnums” nolikuma 

apstiprināšanu" ar labojumiem terminu formulējumos 

2.1.6. un 2.1.7. punktos, ja līdz domes sēdei nerodas, kādi 

citi piedāvājumi vai priekšlikumi. 

 

2.§ 

Par Žīguru Kultūras nama nolikuma apstiprināšanu 

 

Ziņo Aija Mežale: Ziņo par lēmumprojektu un sīkāk paskaidro. 
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Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina apstiprināt iesniegto lēmuma projektu. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
6 (Ruta Cibule, Marija Duļbinska, Aija Mežale, Svetlana 

Pavlovska, Egons Salmanis, Imants Slišāns) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 
Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu 

"Par Žīguru Kultūras nama nolikuma apstiprināšanu" 

 

3.§ 

Par provizorisko Valsts un pašvaldības finansējumu pedagogu slodžu sabalansēšanai 

pamata un vispārējās izglītības iestādēs (informatīvs jautājums). 

 

Ziņo Ieva Sīle: Ziņo un sniedz informāciju par provizorisko Valsts un pašvaldības 

finansējumu pedagogu slodžu sabalansēšanai pamata un vispārējās 

izglītības iestādēs. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Jautā, kad Izglītības pārvalde gatavojas spert pirmos soļus skolu tīklu 

sakārtošanai. 

Izsaka viedokli Inese 

Circene: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Imants 

Slišāns: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Skaidro, ka būtu nepieciešams skatīties visas skolas kopumā. Ir 

jādomā par to kā sabalansēt un, kā dabūt labāku rezultātu. 

Izsaka viedokli Inese 

Circene: 

Skaidro, ka būtu jāizveido darba grupa, kas strādā pie šī skolu tīkla 

sakārtošanas jautājuma. 

Izsaka viedokli Daina 

Tutiņa: 

Sīkāk paskaidro par pedagogiem un transporta jautājumiem. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kapteine: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli 

Sergejs Maksimovs: 

Sīkāk paskaidro par skolas tīklu sakārtošanu un valsts un pašvaldības 

finansējumu pedagogu slodžu sabalansēšanai pamata un vispārējās 

izglītības iestādēs. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Skaidro, ka vēlētos iepazīties ar uzturēšanas izmaksām Balvu novada 

skolu internātiem un jautā, vai tas ir iespējams. 

Izsaka viedokli Inese 

Circene: 

Skaidro, ka tāda informācija ir pieejama un var to iesniegt. 

Izsaka viedokli Imants 

Slišāns: 

Skaidro, ka šobrīd ir tā, ka nauda seko skolēnam, ka būs politiski 

lāmumi jāpieņem, kuras skolas paliks un kuras nevarēs pastāvēt. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Uzskata, ka šis jautājums ir jāatrisina, jāpārskata finanses. Visam īsti 

nepiekrīt, jo galvenais ir kvalitāte. Skaidro, ka skolas ir jāstiprina tā, 
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lai bērni neaiziet prom uz kaimiņu skolām, bet paliek mūsu novada 

skolās. 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina šo sniegto informāciju pieņemt zināšanai. 

 

Nolemj: 

Informācija par provizorisko Valsts un pašvaldības 

finansējumu pedagogu slodžu sabalansēšanai pamata un 

vispārējās izglītības iestādēs tiek pieņemta zināšanai. 

 

4.§ 

Par 2022./2023.mācību gada 9.un 12.klašu eksāmenu rezultātiem Balvu novada mācību 

iestādēs (informatīvs jautājums) 

 

Ziņo Inese Circene: Ziņo un sniedz informāciju par 2022./2023.mācību gada 9.un 12.klašu 

eksāmenu rezultātiem Balvu novada mācību iestādēs. Lūdz šo 

jautājumu šobrīd neizskatīt ļoti plaši, jo vēl nav precīzu datu, jo daudzi 

ir iesnieguši apelācijas prasības, par ko vēl nav saņemtas atbildes, kā 

arī skaidro, ka vēl nav pilnīgi precīzas informācijas par visiem 

rezultātiem. Skaidro, ka iespējams varēs kaut kādu precīzāku 

informāciju sniegt septembrī. 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina šo sniegto informāciju pieņemt zināšanai un lūdz, ja septembrī 

būs precīzāka informāciju, tad informēt par to komitejas sēdē. 

 

Nolemj: 

Informācija par 2022./2023.mācību gada 9.un 12.klašu 

eksāmenu rezultātiem Balvu novada mācību iestādēs tiek 

pieņemta zināšanai. 

 

5.§ 

Par akmens ar piemiņas plāksni ,,1944.gada 30.jūlija 3.Baltijas frontes 54.armijas 

321.divīzijas karaspēka daļas atbrīvotājiem Balvu pilsētu no Vācu fašistiskajiem 

iebrucējiem'' pārvietošanu (informatīvs jautājums). 

 

Ziņo Aija Mežale: Ziņo un sniedz informāciju par akmens ar piemiņas plāksni 

,,1944.gada 30.jūlija 3.Baltijas frontes 54.armijas 321.divīzijas 

karaspēka daļas atbrīvotājiem Balvu pilsētu no Vācu fašistiskajiem 

iebrucējiem'' pārvietošanu. Skaidro, ka šis akmens nav nevienā 

uzskaitē un neparādās nekādās datu bāzēs. Vai to var kaut kaut 

pārvietot, tas ir liels jautājums. Skaidro, ka tas ik palaikam tiek 

apgānīts. Priekšlikums būtu to akmeni pārvietot tuvāk pie Brāļu 

kapiem vai arī to vispār utilizēt. Skaidro, ka Balvu Muzeja direktore 

I.Supe ir minējusi to, ka varētu plāksni, kas ir uz akmens nogriezt un 

nodot muzejam un tās plāksnes vietā uzlikt ko citu, bet citu tautību 

cilvēkiem atkal varētu sākties pretenzijas, līdz ar to priekšlikums būtu 

to utilizēt. 

Izsaka viedokli 

Svetlana Pavlovska: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Skaidro, ka sabiedrības nostāja ir dažāda, ka kopā būtu nepieciešams 

rast risinājumu. 

Izsaka viedokli 

Svetlana Pavlovska: 

Uzskata, ka tur ir norādīta tikai informācija un tur nav nekas slavinošs. 
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Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka jebkurā vietā šis akmens būs funkcionējošs. Uzskata, ka 

tas uzraksts ir jānoņem. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kapteine: 

Skaidro, ka to uzrakstu nevar tā noņemt, ka tas ir iekalts akmenī. 

Uzskata, ka tas ir jāutilizē. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Aicinājums būtu izanalizēt, kas ir lētāk un tad arī atrisināt šo 

jautājumu. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Skaidro, ka kopā ar izpildvaru vēl pārrunās šo jautājumu, izanalizēs un 

tad arī pieņems lēmumu, kā tālāk risināt šo jautājumu. 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina šo sniegto informāciju pieņemt zināšananai. 

 

Nolemj: 

Informācija par akmens ar piemiņas plāksni ,,1944.gada 

30.jūlija 3.Baltijas frontes 54.armijas 321.divīzijas 

karaspēka daļas atbrīvotājiem Balvu pilsētu no Vācu 

fašistiskajiem iebrucējiem'' pārvietošanu tiek pieņemta 

zināšanai. 

 

 

Sēdi slēdz plkst. 12:30 

 

Sēdi vadīja – 

Komitejas sēdes vadītāja                                                                                           Aija Mežale 

 

Sēdi protokolēja –  

sēžu protokolu vadītāja                Jūlija Korlaša 

 

 


